

Title (en)

Childproof pill dispenser.

Title (de)

Kindersicherer Tablettenspender.

Title (fr)

Distributeur de pilules résistant aux enfants.

Publication

EP 0391841 A2 19901010 (DE)

Application

EP 90810214 A 19900319

Priority

CH 122489 A 19890404

Abstract (en)

The cylindrical pill dispenser has two main constituents which have concentric walls (1, 2) and are displaceable relative to each other in the longitudinal direction. <??>The inner concentric wall (2) has at least one recess (3), in which an inwardly directed counter-piece (4) on the inside surface of the outer concentric wall (2) fits. The two concentric walls (1, 2) have the correct angular position relative to each other and the pill dispenser can be actuated only when the counter-piece (4) is aligned precisely above the recess (3). Upon actuation in a different relative angular position of the two main constituents, the counter-piece (4) strikes against the upper edge (5) of the inner concentric wall (2). The pill dispenser is thus child-resistant. <IMAGE>

Abstract (de)

Ein zylindrischer Tablettenspender hat zwei Hauptbestandteile, die konzentrische Wände (1,2) haben und in Längsrichtung relativ zueinander verschiebbar sind. Die innere konzentrische Wand (2) hat mindestens eine Ausnehmung (3), in die ein nach innen gerichtetes Gegenstück (4) an der Innenfläche der äusseren konzentrischen Wand (2) hineinpasst. Nur wen das Gegenstück (4) genau über die Ausnehmung (3) ausgerichtet ist, haben die beiden konzentrischen Wände (1,2) die korrekte Winkellage zueinander und der Tablettenspender kann betätigt werden. Bei Betätigung in einer anderen relativen Winkellage der beiden Hauptbestandteile stossst das Gegenstück (4) auf die Oberkante (5) der inneren konzentrischen Wand (2). Der Tablettenspender ist somit kindersicher.

IPC 1-7

B65D 55/02; B65D 83/04

IPC 8 full level

B65D 55/02 (2006.01); **B65D 83/04** (2006.01)

CPC (source: EP US)

A61J 7/0084 (2013.01 - EP); **B65D 83/0409** (2013.01 - EP US); **B65D 2215/04** (2013.01 - EP US)

Cited by

EP0526576A4; DE19909798A1; WO9118808A1

Designated contracting state (EPC)

AT BE CH DE DK ES FR GB IT LI NL SE

DOCDB simple family (publication)

EP 0391841 A2 19901010; EP 0391841 A3 19901128; EP 0391841 B1 19930127; AT E85023 T1 19930215; CH 677770 A5 19910628;
DE 59000804 D1 19930311; US 5052584 A 19911001

DOCDB simple family (application)

EP 90810214 A 19900319; AT 90810214 T 19900319; CH 122489 A 19890404; DE 59000804 T 19900319; US 50047290 A 19900328